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Bruselj, 14. december – Predsednik slovenske vlade Janez Janša pravi, da se je pri prizadevanjih, da ne bi 
prišlo do dviga cen, ko bo ta nekdanja jugoslovanska republika prihodnji mesec uvedla evro, učil iz napak 
Italije in drugih članic EU. Slovenija je letos kot prva izmed nekdanjih komunističnih držav in sedanjih novih 
članic EU-25 izpolnila zahteve za uvedbo nove valute, ki jo že uporablja 12 »starih« članic.  
 
Premier Janša je za Reuters povedal, da se je o problemu dviga cen, do katerega je prišlo ob uvedbi evra, 
odkrito pogovarjal z italijanskim premierjem Romanom Prodijem, ko je bil ta pred dvema letoma še predsednik 
Evropske komisije. »Takrat me je zelo neposredno in iskreno opozoril, da je Italija storila napake. Podcenjevali 
so položaj in so imeli zares slabe izkušnje«, je povedal Janša v intervjuju pred vrhom EU v Bruslju. Po uvedbi 
evra januarja 2002 je javnost opazila rast cen, ki je zlasti v Italiji, Nemčiji in Franciji presegala uradne podatke 
o inflaciji. To je povzročilo jezo, ki se je odražala v javnomnenjskih raziskavah in v ljubkovalnicah, kakršna je 
beseda "teuro" – izpeljanki iz nemške besede za »drago« in imena valute. Slovenija je zaradi tega marca 
začela z dvojnim označevanjem cen in bo tako označevanje ohranila še več mesecev po prehodu na evro, 
tako da bodo potrošniki lahko primerjali cene, zlasti izdelkov za vsakdanjo rabo v gospodinjstvu.  
 
NEVARNA NIŠA 
»To, da je en evro vreden 239 tolarjev, je nevarna niša. Pretvarjanje ni enostavno in zelo lahko je oblikovati 
cene, ki so lepše na pogled (s tem, da se jih zaokroži)«, je rekel premier Janša. Evropska komisija je v svojem 
poročilu prejšnji mesec pozvala Slovenijo, naj stori več za to, da bo prepričala potrošnike, da se cene zaradi 
prehoda na evro ne bodo povišale. Premier je povedal, da je v prizadevanja za preglednost cen vlada skušala 
vključiti gospodarstvo, da ne bi prišlo do neprijetnih presenečenj. »Če se boste sprehodili po ulicah Ljubljane, 
boste videli oglase, na katerih veleblagovnice in podjetja obljubljajo, da v njihovih trgovinah po uvedbi evra ne 
bo nič dražje«, je rekel.  
 
Na vprašanje, ali ga skrbi, da bi zaradi evra prišlo do vztrajno naraščajoče inflacije, je odgovoril: »Nekatere 
podražitve so neizogibne, denimo za parkirnino. Skoraj nemogoče je, da do tega ne bi prišlo. »Toda to ne bo 
imelo praktičnih posledic za stopnjo inflacije ali za kakovost življenja. Vložili smo veliko naporov.« Janša je 
odločno zavrnil kritiko, da se njegova desnosredinska vlada, ki je napovedovala radikalno spremembo 
slovenskega gospodarstva z zmanjšanjem davkov, privatizacijo in liberalizacijo trga delovne sile, v praksi 
obnaša boječe. Pohvalil se je s uzakonitvijo prvih opaznejših znižanj davkov v zadnjih 15 letih, odkar je 
Slovenija samostojna, in obljubil, da bo šla privatizacija telekomunikacij, energije, bank in zavarovalništva zdaj, 
ko je bil letos vzpostavljen pravni okvir, naprej. »Smo na pravi poti. Nismo obljubljali, da bomo to storili čez 
noč«, je rekel in dodal, da je treba najprej liberalizirati trg telekomunikacij, preden se preide na privatizacijo 
tega, kar je dejansko državni monopol. Dodal je še, da bo vlada zaradi politične občutljivosti začasno ohranila 
25-odstotni delež v operaterju Telekom, vendar pa se ne bo vmešavala v njegove poslovne odločitve. 
 
Paul Taylor, Reuters Bruselj 
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